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Zápis ze setkání – třídní schůzky v MŠ Pražačka  

 

Třídní schůzky byly  zahájeny setkáním s ředitelkou školy ve čtvrtek 10. 09. 2020 ve třídě 

v budově školy. Setkání trvalo od 16:30 do 17:30 a odehrávalo se za zvýšených hygienických 

opatření (účastníci měli po celou dobu nasazeny zdravotnické roušky). 

 

Úvodní slovo paní ředitelky: 

- uvítala všechny rodiče na setkání (stávající i nově příchozí) 

- při ohlédnutí za jarem 2020 a pandemií COVID-19: poděkování rodičům za podporu 

během této nelehké situace, 9 týdnů byl provoz školy přerušen, fungující komunikace 

s rodiči přes e-mail, od 25.5. do 30.6. byla škola otevřena v rámci striktního režimu 

(taktéž při prázdninovém provozu, kdy byly přihlášenými dětmi naplněny 2 třídy) 

- zdůrazněno, že veškerá nařízení ohledně hygienických pravidel jsou dána ,,shora,, 

(MŠMT, MZ ČR, MČ Praha 3 nebo pracovníci KHS hl. města Prahy) 

- paní ředitelka poděkovala rodičům, kteří si své děti ponechali doma, chodilo tak něco 

přes 50% dětí a i tak byl provoz již na hraně zvládnutelného 

- poděkování za podpůrné e-maily od rodičů pro pracovníky školy, přerušení provozu 

bylo pro pracovníky nepříjemné, jaro bývá nejhezčím obdobím k práci s dětmi 

- proběhlo vyúčtování školného v návaznosti na přerušení provozu, kdy se vracely 

přeplatky (přes 71 000,- Kč za školné, plus dále za stravné) 

- velké poděkování všem rodičům, kteří nechtěli tento přeplatek zpět a věnovali ho škole 

jako sponzorský dar (takto bylo vybráno 26 000,- Kč), jedná se o opravdu rekordní 

částku i v porovnání s ostatními školami v městské části 

- k oficiálnímu přijetí tohoto sponzorského daru mateřskou školou je třeba, aby darující 

rodič podpisem a číslem OP stvrdil darování peněžní částky (na soupisce k darovací 

smlouvě). Škola rodičům oznámí, jaké předměty se za tuto částku pro děti nakoupily 

 

Paní Radvanová (koordinátorka Výzvy 49 – děti s OMJ, pro MČ Praha 3): 

- v rámci školy fungují různé projekty, součástí projektu Výzva 49 je podpora dětí s OMJ 

(odlišným mateřským jazykem) v MŠ, tyto děti se v rámci projektu individuálně doučují 

český jazyk 

- do mateřské školy dochází nejen děti s odlišným mateřským jazykem, ale i s potřebami 

jiného druhu 

- v rámci projektu je možné využít i například tlumočníky z daných jazyků pro návštěvy 

pedagogicko-psychologické poradny, atd. 

- jsou pořádány různé akce, jako např. Svatomartinský pochod, Bramboriáda a další 
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Paní ředitelka Hermannová: 

- v současném režimu provozu školy nejsou takové restrikce, jako byly na jaře tohoto 

roku, např. oproti základním či středním školám jsou mírné 

- k dispozici je přepracovaný školní řád (veškeré změny v ČR, v souvislosti s opatřeními 

souvisejícími s ochranou před nákazou COVID – 19, se nedají zapracovat do dodatků), 

který je k dispozici na internetu, na třídách nutno podepsat seznámení se se Školním 

řádem 

- obecné pravidlo - jakékoliv nařízení, které platí obecně, plošně v ČR, platí i pro MŠ 

- z důvodu vysoké koncentrace lidí v prostoru školy je nutné striktní nošení roušek, 

je zde riziko nákazy, děti jsou velmi kontaktní a není možné něco podcenit (malé děti 

příznaky nemívají) 

- opatření v rámci MŠ jsou nastavena tak, aby zbytečně rodiče nedusila, ale pokud by 

nastala karanténa, nastala by zřejmě pro celou školu (lepší nechat 1 dítě s rýmou doma 

než mít karanténu pro celou školu) 

- u vchodu školy je instalován stojan s desinfekcí, je doporučeno při vstupu do budovy 

tuto dezinfekci na ruce použít (v případě jeho nefunkčnosti nechť rodiče kontaktují 

paní uklízečku na stálé službě ve vestibulu - vydesinfikuje ruce nebo uvede stojan do 

provozu 

- je třeba, aby rodiče aktualizovali své kontaktní telefony (číslo, na kterém jsou opravdu 

k zastižení) pro případ nutnosti si odvést nemocné dítě ze školy 

- systém nošení vlastních lahviček na pití ponechán (kelímky a pítka preventivně 

zrušeny), jsou určeny na zahradu a do tříd, pitný režim je dodržován, lahvičku třeba 

doma umýt a naplnit pitím, v jídelně klasický pitný režim bez lahviček 

- oblečení – nutné děti převlékat před vstupem do třídy, obzvláště pokud oblečení 

mohlo být po cestě či doma kontaminováno, převlékání také trénuje samoobsluhu 

dítěte 

 

Personál školy: 

- je ke své práci kvalifikovaný, doplněn o 2 nové paní učitelky s praxí 

- rovněž v personálu působí 4 paní učitelky důchodového věku, mladé paní učitelky 

mohou časem zakládat rodiny, proto je možné, že se složení personálu může časem 

obměnit 

- ideální je když může být tříletý cyklus vzdělávání dokončen stejnou dvojicí učitelek, 

která cyklus započala (tedy od 1. roku do 3. roku) 

 

- školné je nově stanoveno na 960,- Kč měsíčně 

- stravné – 1. měsíc fixní částka, dále již pohyblivá dle skutečné docházky, kvůli COVIDU 

se ruší možnost vyzvednutí obědu v první den nemoci do přinesených nádob 

- KRPŠ – 600,- Kč a vybírá se pouze od nově nastoupivších, ostatní doplácí pouze 200,- 

Kč, z loňského roku zbylo 400,- Kč na dítě 

- škola má funkční skupinu přátel školy, funkci pokladníka (paní Kynclová), který hlídá 

útratu, jednatele KRPŠ (eventuální problémy možno s vedením školy jednat i skrze něj), 
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stravovací komisi, která namátkově ochutnává jídlo ze školní jídelny (píše se z kontroly 

stručný zápis) – viz hlavní nástěnka ve vestibulu školy 

- je třeba dodržovat odchod z budovy školy do 08:30 hodin ráno, hrozí, že může nějaké 

dítě vyběhnout nezamčenými dveřmi, rovněž je potřeba vchodová vrata zavírat 

i na západku nahoře 

- pro děti je ideální příchod do školy okolo 07:30, dítě si stihne před prací ještě pohrát, 

chození v 08:20 hod. není ideální 

- zbytečně se na chodbách nesdružovat, nechodit na zahradu, být ohleduplní 

 

Akce v MŠ: 

- narušené COVIDEM, i když není zákaz vycházek, není v plánu se s dětmi příliš vzdalovat 

z prostor areálu školy (preventivní opatření) 

- nebudou pořádány společné akce rodičů s dětmi, jako např. keramika, dílničky, tvoření 

věnců 

- nad pořádáním vánoční besídky s účastí rodičů také visí otazník (možnost i formou 

nahrání videa) 

- akce rodičů a dětí venku jsou po dohodě možné, Bramboriáda zrušena, lampiónový 

průvod ponechán 

- preventivně se předchází pohybu dětí v MHD cestou na nějakou akci, avšak programy 

nově jezdí do školek a tyto nabídky začneme více využívat 

- 1x měsíčně zůstává návštěva divadel v MŠ 

- byly provedeny úpravy na webu MŠ, nově jsou čitelné i pro speciální čtecí zařízení 

postižených osob, možnost zavést upozornění na aktuality do mobilů (nastavení je 

možné editovat, nikoliv zrušit, je třeba zaškrtnout obecné aktuality a konkrétní třídu 

dítěte) 

 

- Další projekty v MŠ:  

- dřevěná pyramida (projekt Záhonky pro školy), bude oseta a osázena bylinkami 

- zahrada školy nemá ambici být učesaná jako park, ale záměrem je mít živý organismus, 

který žije svým životem (např. drobní živočichové žijící v napadaném listí v záhonu 

podél plotu nebo v hromadě dřeva z poraženého stromu) 

- všechny plody keřů na zahradě jsou jedlé (kromě zlatého deště – ponecháváme 

z důvodu brzkého jarního kvetení, plody nemá), děti mohou plody ochutnávat a je jim 

vysvětleno, že tomu tak je pouze v areálu školy a jinde se musí ptát rodičů 

- Feuersteinova metoda instrumentálního obohacování – rozvoj dětí určitého ražení 

(talentu, nedostatků), šitý na míru, 2 proškolené paní učitelky (Mgr. Václava Andrlová, 

Mgr. Klára Loudová), jedná se o individuální práci s dětmi 

- do vzdělávacího plánu dopracováno distanční vzdělávání (školní vzdělávací program), 

na webu MŠ ve složkách u předškolních tříd (Motýlci a Sluníčka) 

- sběr drobného elektroodpadu a baterií 

- knihovnička pro rodiče u služby ve vestibulu (v loňském šk.roce si nikdo nic nevypůjčil, 

je to škoda) 

- dále možnost konzultačních hodin – také není hojně využívána, informace na nástěnce 

ve vestibulu MŠ a na nástěnkách tříd 
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- dne 01. 09. 2020 byl provoz školy přerušen, probíhala oslava 90 let od založení školy 

(na chodbě MŠ výstava na 11 panelech, v ZŠ Pražačka mají 34 panelů - výstava je 

otevřená po celý rok, ale je možné ji shlédnout pouze v předem daných dnech – viz 

web ZŠ Pražačka) 

- prosba směrem k rodičům: ideálně zakoupit klasické přezůvky - bačkorky pro děti, 

nikoli sandály např. značky Crocs (nejedná se o zdravotní obuv) a dále je třeba 

zkontrolovat černé podrážky přezůvek, dělají nepříjemné šmouhy na podlaze, 

vhodnější je bílá podrážka 

Závěrem ředitelka školy poděkovala rodičům za vyplnění dotazníku – hodnocení MŠ (v červnu 

2020. 

Některé podněty, které byly zmíněny v závěrečném hodnocení rodiči: 

- požadavek na vytvoření FB stránek školy – nebudou, je k dispozici web Rajče s fotkami, 

na stránkách školy jsou rovněž fotografie, ale starší datace kvůli GDPR 

- úklid školy – jednou ročně přijede profesionální firma na generální úklid všech koberců 

a prostor, firma má srovnání s jinými MŠ a chválí čistotu na MŠ Pražačka 

- paní uklízečky odvádí výbornou práci (i přesto někdo hodnotí známkou 2) 

- problematika tykání dětí dospělým v MŠ – škola by měla být přívětivým prostředím, 

ideální je, pokud dítě nepozná rozdíl mezi pobytem doma a ve škole a v obojím se cítí 

dobře a uvolněně), kontroly inspekce hodnotí školu jako přátelské prostředí, kde 

panuje pohoda, děti se cítí v bezpečí, dívají se na paní učitelky, udržují s nimi oční 

kontakt 

- požadavek na více keramiky – určují si jednotlivé paní učitelky ve třídách 

- parkoviště pro dětská kola / koloběžky – není prostor, jediná možnost ve čtverci 

u vstupu do školní jídelny 

- škola v přírodě – zařízení Prahy 1 v Česticích (u Strakonic), momentálně odloženo 

z podzimu na jaro, zařízení hrozí uzavření, výjezd na ŠvP je však doporučovaný - 

důležitý pro děti (mimo jiné se jedná o vystoupení z jejich komfortní zóny a překonání 

sebe samých) 

Odpovědi na dotazy rodičů, které byly vzneseny na schůzi: 

- děti, kterým je naměřena teplota a jsou vráceny domů s rýmou či jinými příznaky 

respiračního onemocnění, musí mít před návratem do MŠ potvrzení od lékaře, že 

mohou zpět do kolektivu, popř., že obtíže jsou jiného typu (např. alergie…) 

- personál školy bude v případě nachlazení rovněž striktně zůstávat doma a stranit 

se kolektivu školy (očekáváme větší absenci u zaměstnanců MŠ než v předchozích 

letech) 

 

V Praze dne 10.9.2020 

Zapsala: Aneta Firýtová 

Doplnila: Gabriela Hermannová 
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